

Title (en)  
OIL FREE GAS COMPRESSOR.

Title (de)  
ÖLFREIER GASKOMPRESSOR.

Title (fr)  
COMPRESSEUR A GAZ SANS HUILE.

Publication  
**EP 0016834 A1 19801015 (EN)**

Application  
**EP 79901233 A 19800408**

Priority  
IL 5552078 A 19780906

Abstract (en)  
[origin: WO8000594A1] An oil free gas compressor utilizes a pair of compressor units driven by the exhaust gases of an internal combustion engine. A four-cylinder internal combustion engine (1) has a pair of exhaust branches (4' and 4") each of which is connected to two different cylinders of the engine (1). The gases in the branches (4' and 4") are applied to respective gas turbines (3' and 3") which are individually coupled to a pair of serially connected compressors (5' and 5") provided with an interstage cooler (6). The resultant compressed air can be used for servicing a grounded jet aircraft by supplying air for ventilation or for engine starting.

Abstract (fr)  
Un compresseur a gaz sans huile utilise une paire d'appareils compresseurs entraînés par les gaz d'échappement d'un moteur à combustion interne. Un moteur à combustion interne à quatre cylindres (1) possède une paire de tubes d'échappement (4' et 4"), chacun d'eux étant connecté à deux cylindres différents du moteur (1). Les gaz dans les tubes (4' et 4") sont appliqués sur des turbines à gaz respectives (3' et 3") qui sont accouplées individuellement à une paire de compresseurs connectés en série (5' et 5") pourvus d'un refroidisseur interétage (6). L'air comprimé résultant peut être utilisé pour le service au sol d'un avion à réaction pour l'approvisionnement en air d'aération ou pour la mise en marche des moteurs.

IPC 1-7  
**F02C 7/26**

IPC 8 full level  
**F02B 37/007** (2006.01); **F02C 6/04** (2006.01); **F04D 17/12** (2006.01); **F04D 25/04** (2006.01); **F04D 29/58** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**F02B 37/007** (2013.01); **F02C 6/04** (2013.01); **F04D 17/12** (2013.01); **F04D 25/04** (2013.01); **F04D 29/5826** (2013.01); **F01N 13/107** (2013.01);  
**Y02T 10/12** (2013.01)

Designated contracting state (EPC)  
CH DE FR GB NL SE

DOCDB simple family (publication)  
**WO 8000594 A1 19800403**; EP 0016834 A1 19801015; EP 0016834 A4 19810224; IL 55520 A0 19781217

DOCDB simple family (application)  
**US 7900690 W 19790906**; EP 79901233 A 19800408; IL 5552078 A 19780906